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Verslag Algemeen Bestuur 
 
Bijeenkomst : Vergadering Algemeen Bestuur  
Datum : woensdag 20 december 2023 
Plaats : GGD Drenthe 
 

Aanwezig: 
De heer R. Wanders -  gemeente Emmen - voorzitter  
De heer A. Smit - gemeente Assen  - vice-voorzitter 
De heer M. Turksma - gemeente De Wolden - lid 
Mevrouw N. Houwing  - gemeente Aa en Hunze  - lid, vervanging B. Luinge 
Mevrouw A. Van Tongeren - gemeente Borger-Odoorn -  lid 
De heer J. Slomp  - gemeente Coevorden - lid 
De heer A. Wekema -  gemeente Noordenveld - lid 
De heer H. Kuipers -  gemeente Tynaarlo - lid 
De heer J.T. Boonstra - gemeente Westerveld - lid 
 
De heer F. Strijthagen - GGD Drenthe - directeur a.i. 
De heer G. Meijer - GGD Drenthe - directiesecretaris 
De heer S. de Jong - GGD Drenthe - controller 
Mevrouw R. Wiekamp - GGD Drenthe -  directieassistent 
 
De heer F. Heerink  - VRD - directeur (online) 
 
Aanwezig m.b.t. agendapunt 06: 
Mevrouw J. Waaijer  - begeleider pilots 
Mevrouw E. van der Weele  - voormalig projectleider GHNT 
 
Afwezig m.k.: 
De heer B. Luinge - gemeente Aa en Hunze - lid 
De heer M. Tuit - gemeente Hoogeveen  - lid 
Mevrouw J. Bos -  gemeente Meppel -  lid 
De heer R. Schans - gemeente Midden-Drenthe - lid 
 

 
01. Opening en vaststellen agenda 
 De voorzitter heet de aanwezigen, in het bijzonder de heer Kuipers, welkom en opent de 
 vergadering. Er wordt gestart met agendapunt punt 6. De punten 9 en 10 worden gewisseld in 
 volgorde. De agenda wordt voor het overige vastgesteld. Het verslag volgt de nieuwe indeling. 

 
02. Governance Zorg en Veiligheid Drenthe (i.a.v. Jolanda Waaijer en Els ter Weele) 
 Bijlagen: 
 - AB voorstel Governance Zorg en Veiligheid Drenthe; 
 - Advies Governance Zorg en Veiligheid Drenthe. 

 
De voorzitter geeft een korte inleiding. Er zijn diverse sessies geweest over het beter borgen van 
de governance Zorg en Veiligheid. De stuurgroep ZVHD en externe partners zijn betrokken en 
het is bij de VDG en in de DB’s GGD en VRD besproken.  
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De voorzitter geeft aan dat het AB VRD een positief advies heeft gegeven over de te volgen 
richting. Het omvormen van de GR GGD, het inrichten van twee BAC’s en het organisatorisch 
inbedden van ZVHD. Het voorstel ‘Instemming met hoofdlijn’ ligt nu voor. 
 
Mevrouw Waaijer en mevrouw Van der Weele geven aansluitend een korte toelichting op 
hoofdlijnen.  
 
De voorzitter biedt gelegenheid voor het stellen van vragen. 
 
De heer Boonstra, als collegelid: binnen de gemeente Westerveld is er meermaals over gesproken. 
Het college heeft afgelopen dinsdag besloten om uit het ZVHD in de huidige vorm te treden. 
De heer Boonstra, als AB-lid: het is goed dat er wat aan de governance wordt gedaan. Het is 
echter nog wel complex met het Algemeen Bestuur, de BAC’s, de stuurgroep en hoe de 
besluiten zich tot elkaar verhouden. Hij spreekt de vrees uit dat het regelmatig zoeken blijft, wie 
waar mandaat over heeft. Een goede richting, maar kan mogelijk nieuwe onduidelijkheid 
creëren. 
 
De heer Slomp: inbreng ligt in dezelfde lijn. Hoe verhouden de diverse gremia zich t.o.v. elkaar in 
deze structuur. Dat verdient bij de uitwerking zeker aandacht. 
 
De heer Wekema: eens met de lijn die wordt gekozen, maar de rol van de gemeenteraden zal 
lastig worden. Zeker met zaken die buiten de begroting om gaan. 
 
De heer Turksma: begrijpt de lijn van het rapport, maar heeft vragen bij hoe e.e.a. uit te werken. 
Voorts worstelt hij met de instemming van het rapport waarmee de beweging al in gang wordt 
gezet. Met 1 besluit worden 2 besluiten genomen. 
 
De voorzitter geeft aan dat de opdracht van het DB VRD en GGD was: kijk naar de governance 
van Zorg en Veiligheid in Drenthe en betrek daarbij de inbedding van het ZVHD. Dit naar 
aanleiding van een aantal incidenten in Drenthe. ZVHD is niet de kapstok waar de rest aan op 
wordt gehangen, het is andersom.  
 
Mevrouw Van der Weele geeft aan dat e.e.a. al langer speelt en dit vraagstuk al in 2020 is 
vastgesteld door de gemeenteraden in de regiovisie ‘Geweld hoort nergens thuis’. 
 
De heer Kuipers: heeft e.e.a. beschouwd en ook besproken met de burgemeester. Hij begrijpt 
het rapport en ziet ook de lijn qua positioneren. Met besluit 2 en 3 is hij het eens. Bij besluit 1 
heeft hij een aarzeling. Vindt het nog geen charmante structuur, maar ziet ook niet hoe anders. 
Het gaat er om hoe mensen zo goed mogelijk hun werk kunnen doen om burgers te kunnen 
helpen. Hij ziet niet in het voorstel hoe de werkvloer, ambtenaren, werknemers VTD, GGD en 
VRD goed worden meegenomen. En vraagt hoe hier mee om wordt gegaan? 
 
Mevrouw Van Tongeren sluit zich hier bij aan. De veiligheid van de Drent moet voorop staan en 
veilig worden gesteld. Zij mist ook de uitwerking en de kadering van de randen. Dat vraagt om 
opheldering, maar dat kan pas als het besluit wordt genomen en e.e.a. wordt uitgewerkt. 
 
De heer Turksma vraagt om opheldering: in besluit 1a. is beschreven om akkoord te gaan met 
het omvormen van de GR, gevolgd door punt 2. om het besluit te nemen om e.e.a. uit te 
werken, waarop de besluitvorming over de realisatie van de gewijzigde GR plaats kan vinden. 
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De heer Strijthagen licht toe dat het nu gaat om het vaststellen van de hoofstructuur, het 
geraamte van de governance. Er is een kader nodig om e.e.a. uit te kunnen werken. Als het 
besluit genomen wordt gaan de directeuren GGD en VRD, i.o.v. de DB’en, aan de slag met de 
uitwerking. Hij stelt voor om een projectgroep in te richten en hier ook ambtenaren aan toe te 
voegen om de aansluiting met de gemeenten te borgen. De uitwerking volgt na de vaststelling 
van het geraamte. 
 
Mevrouw Houwing geeft aan dat het besluit om te kiezen voor het geraamte best complex is, 
ook richting gemeenteraden. Zij adviseert om tussenstappen te zetten om het AB en de 
gemeenteraden mee te nemen, opdat ze goed aangehaakt blijven bij het proces. 
 
De voorzitter meldt dat het convenant ZVHD blijft bestaan. Op de bestuurlijke netwerktafel gaat 
het over de brede inhoud rondom Zorg en Veiligheid en niet over de huishouding van het ZVHD. 
De besluitvorming over GR-en loopt altijd via de gemeenteraden. 
 
De heer Kuipers gaat akkoord, als het aandachtspunt van de betrokkenheid van ambtenaren en 
medewerkers in het proces in de opdracht wordt meegenomen. 
 
De heer Smit geeft aan dat de 3 betrokken gemeenteraadsleden in Assen akkoord zijn. 
Derhalve geeft hij ook akkoord. 
 
De voorzitter gaat de opdracht uit te gaan zetten conform hetgeen is besproken. 
 
De voorzitter dankt mevrouw Waaijer en mevrouw Van der Weele. 

 
Mevrouw Waaijer en mevrouw Van der Weele verlaten de vergadering 

 
 Besluit | Het AB besluit conform het onderstaande: 

1. In te stemmen met de lijn van het rapport “governance zorg & veiligheid”: 
a. de bestaande GR GGD Drenthe om te vormen, zodat deze gaat bestaan uit twee stevige 

onderdelen: Zorg & Veiligheid en Publieke Gezondheid (namen zijn werktitels) die beiden 
een bestuurlijke vertegenwoordiging krijgen in een Bestuursadviescommissie (BAC). 

b. de netwerkorganisatie ZVHD wordt organisatorisch ingebed in de om te vormen GR. 
Daarmee zal een deel van het personeel van de VRD, werkzaam voor ZHVD, overgaan 
naar deze gewijzigde GR. 

c. een Bestuurlijke Netwerk Tafel (BNT) Zorg en Veiligheid in te richten waar partners uit het 
netwerk zorg en veiligheid en de 12 gemeenten aan deelnemen op basis van 
gelijkwaardigheid; 

2. Te besluiten om het Dagelijks Bestuur van de GGD (samen met het DB van de VRD) opdracht 
te geven om binnen de kaders van het advies een plan van aanpak uit te werken op basis 
waarvan besluitvorming over de realisatie van de gewijzigde GR kan plaatsvinden; 

3. De Drentse colleges van B&W in een gezamenlijke brief van AB GGD en AB VRD te 
informeren over het standpunt van beide besturen, alsmede over het vervolgtraject.  
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03. Concept verslag AB-vergadering d.d. 13 september 2023 
 
Naar aanleiding van: 
Agendapunt 12: de heer Turksma geeft aan de gevraagde overzichten VTD nog niet te hebben 
ontvangen en verzoekt deze alsnog aan te leveren. 
Actie: aanleveren planning en financieel overzicht per pilot van het laatste jaar. 
 
Het verslag wordt vastgesteld. 

 
03. Ingekomen stukken 

Bijlagen: 
- Brief provincie financieel toezicht; 
- Brief AANT gemeenten, P & C cyclus 2025; 
- Brief BOCE gemeenten, P & C cyclus 2025; 
- Afscheidsbrief Miguel Ririhena. 
 
De ingekomen stukken worden voor kennisgeving aangenomen. 

 
05. Uitgaande stukken 

Er zijn geen uitgaande stukken. 
 

06 Mededelingen 
De schriftelijke mededelingen worden voor kennisgeving aangenomen. 
 
Mondelinge mededelingen: 
W&S DPG: de voorzitter geeft aan dat het DB zojuist het profiel voor de DPG heeft vastgesteld. 
 

07. Meerjarenplan en financiering transitie VTD 
 Bijlagen: 
 - AB-voorstel meerjarenplan en financiering transitie VTD; 
 - Meerjarenplan VTD, inclusief begroting 2024. 
 

De heer Strijthagen geeft een korte inleiding. Het betreft de goedkeuring door het AB van de 
inhoud en de financiën voor 2024. Tevens wordt een financiële doorkijk gegeven naar de 
volgende jaren. ABO Jeugd heeft 13 december jl. het plan op inhoud besproken. 
 
De heer Kuipers (aanwezig bij ABO overleg 13/12) geeft aan in dit plan de borging van de 
organisatorische wijziging aan de kant van de VTD en de gemeente te missen. Er verandert iets 
in de werkwijze van VTD, dit gaat naar de voorkant. Is deze borging aangebracht? 
En een vraag over het voorlichtingsaanbod van VTD. De voorlichtingsrol is er niet meer, of wordt 
anders opgepakt. Maar hoe ziet dat er dan uit? Wil graag de trainings- en voorlichtingsfunctie 
van VTD opgenomen zien in het plan. 
 
De heer Turksma ziet maar 1 jaar in het plan staan en ziet kijkend naar de gemeente 
Hoogeveen/De Wolden een structurele verlaging, maar ziet dat er toch een hogere kostenpost 
komt. In het rapport is destijds gezegd dat alle pilots geïmplementeerd moeten worden in de 
gemeente. Past dit en weten ze dit? Verstandig om dit te communiceren met de gemeenten.  
Ziet geen meerjarenplan en kan derhalve het meerjarenplan ook niet goedkeuren. 
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De heer Turksma plaatst voorts een opmerking aan de GGD directie over signalen dat de pilot 
‘Eerder erbij’ figuurlijk dood lijkt te bloeden. Dit is gemeld aan de GGD, maar hier is nog  geen 
actie op gepleegd. 
Actie: de heer Strijthagen geeft aan hier op terug te komen. 
 
Mevrouw Houwing gaat akkoord met punt 1 en neemt kennis van de overige punten. 
 
Op de vraag van de heer Boonstra of nagedacht wordt over de dekking van de kosten na april, 
antwoordt de voorzitter dat daar nu in is voorzien. 
 
De heer Strijthagen: er ligt een plan voor 2024. Het houdt echter niet op na 2024, vandaar de 
doorkijk. Op de navolgende jaren wordt te zijner tijd  teruggekomen. Daarnaast loopt er ook een 
aantal landelijke ontwikkelingen, zoals het toekomstscenario Jeugd. Hier houdt dit plan ook 
nadrukkelijk rekening mee.  
 
De heer Kuipers zoekt de borging van de beweging die VTD en de gemeenten maken, opdat dit 
gelijk oploopt. De voorzitter geeft aan dat dit bij de evaluatie van de pilots aan de orde is 
geweest. De heer Strijthagen vult aan dat de ambtenaren betrokken zijn geweest en hun 
reacties hebben gegeven in het ambtelijke overleg en gaat ervan uit dat er balans is ontstaan in 
de beweging die wordt gemaakt. 
 
Met betrekking tot de vraag over de voorlichtingsfunctie geeft de heer Strijthagen aan hier op 
terug te komen. 
Actie: voorlichtingsfunctie VTD, de heer Strijthagen komt hier op terug. 
 
De heer Turksma heeft moeite met de titel meerjarenplan, het plan beschrijft 1 jaar. 
De voorzitter stelt voor om de titel ‘Meerjarenplan VTD’ te wijzigen in ‘Werkplan VTD 2024’.  
 

 Besluit | Het AB besluit conform het onderstaande: 
1. In te stemmen met het Werkplan VTD 2024 en de bijbehorende begroting voor 2024; 
2. Kennis te nemen van de doorloop van het werkplan in 2025 en mogelijk 2026, en de 

noodzaak voor aanvullende middelen voor 2025 en 2026; 
3. In te stemmen met een aanvullende bijdrage voor 2024 van € 904.152 van de deelnemende 

gemeenten conform onderdeel financiën; 
4. In te stemmen met het wijzigen van de jaarbegroting Veilig Thuis Drenthe 2024, bestaande 

uit een verlaging van de lasten met € 150.000 en hiervoor de bijdrage van de deelnemende 
gemeenten te verlagen conform bijlage. 

 
08. 8-maands-bestuursrapportage 2023 
 Bijlagen: 
 - AB-Voorstel 8-maandsbestuursrapportage 2023; 
 - 8-maandsbestuursrapportage 2023; 
 - VTD bestuursrapportage t/m augustus 2023. 

 
Naar aanleiding van de vraag van de heer Smit m.b.t. tot het tekort van de centrumgemeente, 
antwoord de heer De Jong, dat de centrum gemeente heeft toegezegd het resterende bedrag 
ter beschikking te stellen. 
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N.a.v. de bestuursrapportage VTD - pag. 5 
De heer Turksma: de diensten in de realisatie zitten onder de begroting. Heeft dit met financiën 
te maken en wat is de reden? De heer De Jong meldt dat er rapportages worden gegeven op 
inhoud en op geld. Er is geen samenhang verminderde productie, vermindering financiën.  
Actie: De heer Strijthagen geeft aan terug te zullen komen op de duiding. 

 
 Besluit | Het AB besluit conform het voorstel: 

1. Kennis nemen van de 8-maandsrapportage 2023 GGD Drenthe; 
2. De begrotingswijziging, bijlage 3 bij de 8-maandsrapportage, vast te stellen. 
 

 De bestuursrapportage VTD t/m april 2023 wordt voor kennisgeving aangenomen. 
 
09. Dienstverlening Gezonde Leefomgeving 

Bijlage: AB-voorstel dienstverlening Gezonde Leefomgeving. 
 
De voorzitter geeft een korte inleiding. Kort geleden is besloten om de taken additioneel aan te 
bieden, zien nu wel dat er een basis komt. Als DB besloten om de taken voor 2024 nog 
additioneel mee te nemen en voor 2025 op te voeren bij de begroting. 
 

 Besluit | Het AB besluit conform het voorstel: 
1. De inzet van de basiscapaciteit formatie milieu en gezondheid voor 2024 voor te financieren 

vanuit de reserve additionele taken en de afname van dienstverlening op het gebied van 
Gezonde Leefomgeving op additionele basis voort te zetten voor dat jaar; 

2. Gemeenten in de P & C cyclus voorbereiding begroting 2025 in overweging te geven om de 
dienstverlening op het gebied van Gezonde Leefomgeving als basistaak in de begroting op te 
nemen.  

10. Voorbereiding voorjaarsoverleggen 2024 
 Bijlagen:  
 - AB-voorstel voorbereiding voorjaarsoverleggen 2024; 
 - Concept brief beleidsvoornemens begroting 2025. 
 
 Besluit | Het AB besluit conform het voorstel: 

1. Vaststellen van de beleidsbrief begroting 2025 voor verzending naar de gemeenten; 
2. Kennis nemen van de planningen van de P & C cyclus 2025 van de AANT gemeenten en de 

BOCE gemeenten (respectievelijk 03b en 03c van de ingekomen stukken). 
 
11. Wijziging gemeenschappelijke regelingen GGD Drenthe 

Bijlagen: 
- AB-voorstel wijziging GR GGD Drenthe; 
- Gewijzigde GR GGD Drenthe; 
- Bijlage: overzicht wensen Drentse gemeenten m.b.t. gemeenschappelijke regelingen. 

 
 Besluit | Het AB besluit conform het voorstel: 

1. In te stemmen met de concept gewijzigde gemeenschappelijke regeling GGD Drenthe en; 
2. Deze vrij te geven om voor zienswijze voor te leggen aan de Drentse gemeenten. 
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12. Overige additionele tarieven 2024 
 Bijlagen: 
 - AB-voorstel overige additionele tarieven 2024; 

 - Tarievenlijst 2024. 
 

 Besluit | Het AB besluit conform het voorstel: 
 Vaststellen van de overige additionele tarieven 2024. 
 
13. Normenkader 2023 
 Bijlagen: 
 - AB-voorstel normenkader 2023; 
 - Normenkader 2023. 
 
 Besluit | Het AB besluit conform het voorstel: 
 Vaststellen van het Normenkader GGD Drenthe en VRD 2023. 
 
14. Vervolg heisessie AB 
 Bijlagen: 
 - AB-voorstel vervolg heisessie AB; 
 - Kort verslag heisessie AB. 
 
 Mevrouw Van Tongeren en de heer Kuipers gaan meedenken over de invulling van het vervolg 
 van de heisessie AB van 20 oktober jl.  
 
15. Rondvraag 

Mevrouw Houwing geeft aan afscheid te nemen van de GGD. De heer Richard Heling neemt de 
vervanging van haar over. Ze dankt een ieder voor de samenwerking en wenst de GGD veel 
succes. 
 
Er wordt verder geen gebruik gemaakt van de rondvraag. 
 

16. Sluiting 
 De voorzitter dankt de aanwezigen, wenst iedereen goede dagen en sluit de vergadering. 
 
 
Concept verslag : 20 december 2023 
Verslag vastgesteld : 10 april 2024 


